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Protokół Nr IV.2015 

z sesji Rady Powiatu Żagańskiego 

z dnia 30 stycznia 2015 roku 

 

1. Otwarcie obrad IV sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  
Otwarcia IV sesji Rady Powiatu Żagańskiego dokonał Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik 

stwierdzając na sali obecność 18 radnych. Przewodniczący Rady przywitał przybyłych gości: 

Kierowników jednostek organizacyjnych, Naczelników wydziałów Starostwa Powiatowego, 

Burmistrzów i Wójtów powiatu żagańskiego oraz przedstawicieli prasy lokalnej. 

Ponadto Przewodniczący przywitał: Zarząd Powiatu Żagańskiego, Skarbnika Powiatu 

Elżbietę Bielecką, Sekretarza Powiatu Iwonę Hryniewiecką. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik zaproponował wprowadzić do porządku obrad n/w 

zmiany: 

- w pkt. 5 Informacje z prac Zarządu Powiatu Żagańskiego pomiędzy sesjami, materiały 

zostały Radnym przesłane, ale nie ujęto informacji w porządku obrad (kolejność punktów 

jednocześnie zmienia numerację), 
- w pkt. 8 podjęcie uchwały w sprawie utworzenia oddziałów dwujęzycznych w Liceum 

Ogólnokształcącym w Szprotawie oraz zmian nazwy szkoły. 

Proponowane zmiany do porządku obrad Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie. 

Proponowane zmiany zostały przyjęte jednogłośnie. 

Przewodniczący rady poddał pod głosowanie porządek obrad po wprowadzonych zmianach. 

Porządek obrad po wprowadzonych zmianach został przyjęty jednogłośnie. 

Porządek obrad po wprowadzonych zmianach przedstawiał się następująco: 

   1. Otwarcie obrad IV sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  

   2. Przyjęcie porządku obrad. 

   3. Przyjęcie protokołu z III sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 30 grudnia 2014 roku. 

   4. Sprawozdanie Starosty Żagańskiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku 

Powiatu Żagańskiego za 2014 rok. 

   5. Informacja z prac Zarządu Powiatu Żagańskiego pomiędzy sesjami. 

   6. Interpelacje radnych. 

7. Prezentacja Strategii Zrównoważonego Rozwoju Powiatu Żagańskiego na lata 2015 – 

2023. 

   8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

    1) zmian budżetu, 

    2) strategii Zrównoważonego Rozwoju Powiatu Żagańskiego na lata 2015 – 2023, 

    3) delegowania Radnych do składu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Powiatu 

Żagańskiego, 

              4) załatwienia skargi na działalność dyrektora jednostki organizacyjnej, 

    5) uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Żagańskiego na 2015 rok, 

    6) uchwalenia planu pracy Komisji Stałych Rady Powiatu Żagańskiego na 2015 rok, 

       7) wniesienia skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego na decyzję Ministra 

Finansów z dnia 31 grudnia 2014 r. nr ST 5/0341071PLI/2014 RD 120997, w przed-

miocie utrzymania w mocy zaskarżonej decyzji Ministra Finansów z dnia 23 grudnia 

2013 r. Nr ST5/0341/297a/BKU/2013/RWPD-140713/RD-133215 w sprawie zobo-

wiązania Powiatu Żagańskiego do zwrotu nienależnie uzyskanej kwoty części oświa-

towej subwencji ogólnej za rok 2009 w wysokości 1.124.507 zł. 

       8) utworzenia oddziałów dwujęzycznych w Liceum Ogólnokształcącym w Szprotawie 

oraz zmian nazwy szkoły. 

   9. Odpowiedzi na interpelacje. 
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 10. Informacje i oświadczenia. 

 11. Wnioski. 

 12. Zamknięcie obrad IV sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 

3. Przyjęcie protokołu z III sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 30 grudnia 2014 

roku. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: do zapoznania się z protokołem z III sesji Rady 

Powiatu Żagańskiego z dnia 30 grudnia 2014 roku wyznaczeni zostali Radny Adam Gliniak 

oraz Radny Leon Cuprych, proszę Radnych o przedstawienie opinii. 

Radny Adam Gliniak: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 

Radny Leon Cuprych: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 

4. Sprawozdanie Starosty Żagańskiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa  

i Porządku Powiatu Żagańskiego za 2014 rok. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: powyższe sprawozdanie zostało Radnym przesłane 

wraz z materiałami na sesję. Czy Radni mają pytania do przedstawionego sprawozdania? 

Radni nie wnosili pytań do przedstawionego sprawozdania. 

5. Informacja z prac Zarządu Powiatu Żagańskiego pomiędzy sesjami. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: informacja z prac Zarządu również została przesłana 

Radnym z materiałami na sesję. Czy ktoś w tym punkcie chciałby zabrać głos? 

Radni nie zabrali w tym punkcie głosu. 

6. Interpelacje radnych. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił o składanie interpelacji. 

Radny Zbigniew Białkowski: ponieważ jestem Radnym i ludzie zadają mi pytania a nie 

zawsze wiem do końca, jak mam na nie odpowiedzieć z tego tytułu chciałem skierować moje 

pytania dotyczące tego, czy w miesiącu grudniu Radca Prawny Pani Halina Miszczuk, 

obsługujący Urząd Starostwa, obsługiwała w budynku urzędu dyrektorów jednostek 

podległych żeby wypowiedzieli umowy na wywóz śmieci przez MPOiRD w Żaganiu. 

Chciałbym również wiedzieć, czy Pani Miszczuk informowała tutejszy urząd o tym, że 

świadczy usługi prawne nie tylko dla urzędu, ale także dla przedsiębiorstwa MPOiRD  

w Żaganiu? Jeżeli takie zdarzenie było, dotyczące instruowania dyrektorów jednostek 

podległych, to czy znany jest urzędowi cel działalności tej Pani? 

Starosta Henryk Janowicz: to nie jest interpelacja, tylko pytanie, dlatego ja od razu 

odpowiem. Sprawdzimy, przeanalizujemy i wyjaśnimy. Pani Halina Miszczuk nie jest już 
zatrudniona w Starostwie, nie wykonuje pracy na rzecz Starostwa, a to sprawdzimy  

i osobiście powiadomię. 

Radny Stefan Gołek: jakie są standardy zatrudnienia pracowników administracji i obsługi  

w szkołach i placówkach oświatowych powiatu żagańskiego? 

7. Prezentacja Strategii Zrównoważonego Rozwoju Powiatu Żagańskiego na lata 2015 – 

2023. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił przedstawiciela GRUPY ERGO, wykonawcę 
dokumentu strategii, o przedstawienie opracowanej strategii. 

Marek Musioł przedstawiciel GRUPY ERGO przedstawił prezentację z opracowania Strategii 

Zrównoważonego Rozwoju Powiatu Żagańskiego na lata 2015 – 2023. 

Dokument opracowanej Strategii Zrównoważonego Rozwoju Powiatu Żagańskiego na lata 

2015 – 2023 stanowi załącznik do protokołu. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 1) zmian budżetu, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik przedstawił projekt uchwały i poprosił Skarbnika 

Powiatu o przedstawienie uzasadnienia. 
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Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: zmiany w budżecie polegają na wprowadzeniu do 

budżetu projektu pn. „Nowoczesna pracownia gastronomiczna w ZSP w Iłowej”, który jest 

realizowany przez Starostwo Powiatowe. Wkład własny na ten projekt jest z rezerwy na 

projekty unijne. Następną zmianą jest doszacowanie zadania inwestycyjnego - remont mostu 

w miejscowości Chichy. Zadanie zostaje doszacowane na podstawie otrzymanego kosztorysu, 

wartość kosztorysowa wzrasta o 464.000,00 zł w tym 232.000,00 zł powiat pozyska z rezerwy 

subwencji. Wprowadzamy również z rezerwy ogólnej dotację dla powiatu nowosolskiego na 

realizację wspólnego projektu województwa lubuskiego pn. „Lubuska Sieć Centrów 

Kształcenia Zawodowego”. Środki finansowe na ten cel w wysokości 5000,00 zł 

przeznaczone zostaną na opracowanie diagnozy i stanu rozwoju szkolnictwa zawodowego, 

jest to pierwszy etap realizacji dużego projektu. Zarząd zabezpieczył z rezerwy ogólnej dla 

Nadodrzańskiego Oddziału Straży Granicznej środki finansowe w wysokości 1000,00 zł, 

które zostaną przeznaczone na fundusz wsparcia straży granicznej na zakup paliwa. Środki  

z dotacji dla Miasta Żagań na prowadzenie biblioteki zostają zmniejszone i Zarząd 

postanowił, że wszystkie biblioteki miejskie z terenu powiatu żagańskiego zostaną 
dofinansowane i zostaną dla nich zakupione woluminy w ramach realizacji naszego zadania 

tj. prowadzenie biblioteki przez powiat żagański. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych  

o przedstawienie opinii Komisji. 

Z –ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Mariusz Krugły: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja nie 

opiniowała projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Piotr Ciołka: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Roman Śliwiński: komisja nie opiniowała projektu 

uchwały. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 18 radnych. 

    2) strategii Zrównoważonego Rozwoju Powiatu Żagańskiego na lata 2015 – 2023, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych  

o przedstawienie opinii Komisji. 

Z –ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Mariusz Krugły: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja nie 

opiniowała projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Piotr Ciołka: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 
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Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Roman Śliwiński: komisja nie opiniowała projektu 

uchwały. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radny Stefan Gołek: Ile kosztowało opracowanie Strategii? Czy ktoś analizował poprzednią 
Strategię, jakie niewykonane zadania z poprzedniej strategii zostały ujęte w strategii na lata 

2015 – 2023? 

Marek Musioł przedstawiciel GRUPY ERGO udzielił odpowiedzi w zakresie analizy 

poprzedniej strategii oraz zadań niezrealizowanych w poprzedniej strategii.  

Starosta Henryk Janowicz: koszt opracowania strategii wynosi około 20.000,00 zł. Było 

przeprowadzone rozeznanie cenowe, została wybrana jedna z najtańszych ofert.  

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 18 radnych. 

    3) delegowania Radnych do składu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Powiatu 

Żagańskiego, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych  

o przedstawienie opinii Komisji. 

Z –ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Mariusz Krugły: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja nie 

opiniowała projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Piotr Ciołka: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Roman Śliwiński: komisja nie opiniowała projektu 

uchwały. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 18 radnych. Do składu Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku Powiatu Żagańskiego delegowano Radnego Piotra Ciołkę oraz 

Radnego Macieja Borynę. 
              4) załatwienia skargi na działalność dyrektora jednostki organizacyjnej, 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej  

o przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Roman Śliwiński: komisja spotykała się kilkakrotnie  

w celu rozpatrzenia skargi na działalność dyrektora SOSW w Szprotawie, ponieważ skarga ta 

podnosiła dość poważne zarzuty i była wielokierunkowa. Komisja Rewizyjna zwróciła się  
o opinię do Radcy Prawnego, który taką opinię wystawił i po zapoznaniu się ze wszystkimi 

materiałami, Komisja Rewizyjna jednogłośnie jest za odrzuceniem skargi, jako niezasadnej. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych  

o przedstawienie opinii Komisji. 

Z –ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Mariusz Krugły: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
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Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja nie 

opiniowała projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Piotr Ciołka: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 18 radnych, uznając skargę za bezzasadną. 
    5) uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Żagańskiego na 2015 rok, 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych  

o przedstawienie opinii Komisji. 

Z –ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Mariusz Krugły: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja nie 

opiniowała projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Piotr Ciołka: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Roman Śliwiński: komisja nie opiniowała projektu 

uchwały. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 18 radnych. 

    6) uchwalenia planu pracy Komisji Stałych Rady Powiatu Żagańskiego na 2015 rok, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych  

o przedstawienie opinii Komisji. 

Z –ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Mariusz Krugły: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja nie 

opiniowała projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Piotr Ciołka: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
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Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Roman Śliwiński: komisja nie opiniowała projektu 

uchwały. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 18 radnych. 

       7) wniesienia skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego na decyzję Mini-

stra Finansów z dnia 31 grudnia 2014 r. nr ST 5/0341071PLI/2014 RD 120997,  

w przedmiocie utrzymania w mocy zaskarżonej decyzji Ministra Finansów z dnia 

23 grudnia 2013 r. Nr ST5/0341/297a/BKU/2013/RWPD-140713/RD-133215  

w sprawie zobowiązania Powiatu Żagańskiego do zwrotu nienależnie uzyskanej 

kwoty części oświatowej subwencji ogólnej za rok 2009 w wysokości 1.124.507 zł. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii prawnej. 

Radca Prawny Andrzej Skibiński: decyzją z dnia 31 grudnia 2014 roku Minister Finansów 

zobowiązał powiat żagański do zwrotu kwoty 1.124.507 zł z tytułu nieprawidłowo pobranej 

subwencji na 2009 rok. Obecnie przysługuje nam skarga do Sądu Administracyjnego w War-

szawie. W mojej ocenie jest konieczne złożenie tej skargi, posiadamy liczne argumenty wraz 

z wnioskiem o uchylenie tej decyzji. Z uwagi na to, że sprawa dotyczy dużych środków finan-

sowych tj. za 2009 rok jest to kwota 1.124.507 zł oraz za 2010 i 2011 rok Minister Finansów 

uważa, że mamy zwrócić około 3.500.000,00 zł, bez odsetek. Z uwagi na to, że może to za-

ważyć na finansach powiatu złożony został również wniosek o to, aby wstrzymać wykonanie 

zaskarżonej decyzji. Sprawa ta dotyczy lat 2009, 2010, 2011, w których w wyniku kontroli 

ustalono, że te dokumenty, które są niezbędne przy uznaniu niepełnosprawności ucznia, są 
niewystarczające. Minister Finansów uważa, że na podstawie wyników kontroli powinny być 
inne dokumenty i tu jesteśmy w sporze. Szerszy temat polega na tym, że Minister Finansów 

wszczął postępowanie względem powiatów w skali całego kraju i również te powiaty zostały 

wezwane do zwrotu subwencji. Nie ukrywam, że orzecznictwo Sądów Administracyjnych 

idzie w tym kierunku, co stanowisko Ministra Finansów. 

Starosta Henryk Janowicz: w związku z tym, że taka sytuacja ma miejsce, na ostatnim posie-

dzeniu Zarządu i moim pobycie na Konwencie Starostów Lubuskich, też tą sprawę poruszy-

łem i zwróciłem uwagę na ten problem. Na posiedzeniu Zarządu podjęliśmy decyzję o wysła-

niu pisma na Konwent Powiatów Polskich, na który się udaję, i też będę tą sprawę poruszał, 

bo to jest po prostu szukanie pieniędzy w samorządach ze strony Rządu. My nie możemy się 
na to zgodzić, dobrze to zostało odebrane na spotkaniu Starostów Lubuskich i będziemy 

wspólnie mocno walczyć o to, żeby większą grupą się bronić. Uważam, ze swojej strony, jak  

i Członków Zarządu, że do końca musimy o to walczyć. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych  

o przedstawienie opinii Komisji. 

Z –ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Mariusz Krugły: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja nie 

opiniowała projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Piotr Ciołka: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
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Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Roman Śliwiński: komisja nie opiniowała projektu 

uchwały. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 18 radnych. 

       8) utworzenia oddziałów dwujęzycznych w Liceum Ogólnokształcącym w Szprota-

wie oraz zmian nazwy szkoły. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie 

uzasadnienia. 

Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka: trzy lata temu Rada Powiatu utworzyła gimnazjum  

z oddziałami dwujęzycznymi w ramach Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Szprotawie. 

Teraz musimy zapewnić tym dzieciom możliwość kontynuacji dalszej nauki, dlatego musimy 

utworzyć Liceum Ogólnokształcące z oddziałami dwujęzycznym w ramach Zespołu Szkół 

Ponadgimnazjalnych w Szprotawie. 

Radny Roman Śliwiński: historia gimnazjum dwujęzycznego w Szprotawie jest bardzo kon-

trowersyjna, która wzbudziła niezdrowe emocje, co doprowadziło powiat żagański i gminę 
Szprotawa do Sądu. Teraz zanim podejmiemy tą uchwałę należy zadać kilka pytań do Pana 

Michała Ciska, jak również do Pani Dyrektor Grzeszczak. W uzasadnieniu, uczniowie klas 

pierwszych będą realizować rozszerzony program nauki języka angielskiego i niemieckiego. 

W związku z tym mam pytanie. Dwujęzyczne to rozumiem, że język angielski i inne będą 
wykładane również po angielsku. Pytanie do pani Dyrektor, czy na dzień dzisiejszy ma 100% 

obsadę nauczycieli, która spełniłaby wymogi gimnazjum dwujęzycznego? Pytanie do Pana 

Michała Ciska. Gimnazjum Nr 3 jest w fazie wygaszania, na miejsce Gimnazjum powstało 

Stowarzyszenie Społeczne Gimnazjum. Uważam, że w uzasadnieniu powinno być również 
dopisane, że dla uczniów, którzy uczęszczają do Stowarzyszenia. Według mojej wiedzy Gim-

nazjum Dwujęzyczne Nr 3 w Szprotawie ma tylko obecnie dwa oddziały, klasa III, która koń-

czy i klasa II a I klasa to już jest Stowarzyszenie. 

Dyrektor ZSP w Szprotawie Dorota Grzeszczak: utworzenie Liceum Dwujęzycznego w naszej 

szkole jest podyktowane tym, aby poszerzyć ofertę edukacyjną i jednocześnie umożliwić tym 

uczniom, którzy obecnie uczą się w naszym Gimnazjum Dwujęzycznym, kontynuowanie roz-

szerzonej nauki z języków obcych. Oferta skierowana jest nie tylko do absolwentów naszego 

gimnazjum, ponieważ jest taka możliwość, że absolwenci innych gimnazjów również będą 
mogli kontynuować naukę w Liceum Dwujęzycznym, ale po zaliczeniu testu kwalifikacyjne-

go z języka obcego. Jeżeli wykażą się taką znajomością języka angielskiego, że to będzie 

gwarantowało właściwą kontynuacją nauki w liceum, to również będą mogli być przyjęci. 

Jest taka możliwość, bo szkoła może, zgodnie z zarządzeniem Kuratora, przeprowadzić test 

zdolności językowych i my to zrobimy. Dlatego tu nie tylko będą absolwenci naszego gimna-

zjum, ale również, jeżeli będzie taka wola absolwentów gimnazjum z terenu całego powiatu, 

też będą mogli w naszej szkole się uczyć. Jeśli chodzi o kadrę, tak mamy taką kadrę, dlatego, 

że ta kadra uczyła już w Gimnazjum Dwujęzycznym. Mamy nauczyciela z kwalifikacjami do 

nauczania biologii w języku angielskim, mamy nauczyciela języka angielskiego, który ma 

kwalifikacje do nauczania matematyki w języku angielskim i nauczycielkę języka angielskie-

go, która też może uczyć historii w języku angielskim. To już się dzieje, bo te zajęcia się już 
odbywają a korzystając z okazji chciałam powiedzieć, że w grudniu robiliśmy egzamin prób-

ny w dwóch klasach gimnazjum dwujęzycznego i wyniki tego egzaminu z języka angielskie-

go są bardzo wysokie i to na poziomie rozszerzonym, jest to w granicach 70% średnia zdają-
cych, duża wyższa niż wyniki np. gimnazjum zwykłych. Dobrze to wróży, bo zwiększona 

liczba godzin języka angielskiego daje gwarancję tego, że uczniowie kończąc gimnazjum 

dwujęzyczne już w miarę sprawnie posługują się językiem angielskim a już kończąc liceum 
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dwujęzyczne to znajomość angielskiego będzie na tyle wysoka, że ci uczniowie mają taką 
możliwość zdawać maturę dwujęzyczną i my będziemy ich do tego przygotowywać.  

Naczelnik Wydz. OKT Michał Cisek: nasze działania mają też na celu pozyskanie młodzieży  

spoza terenu powiatu żagańskiego. W bieżącym roku szkolnym liczba dzieci i młodzieży  

w gimnazjach jest bardzo niska i skutkować to będzie utworzeniem mniejszej liczby oddzia-

łów w szkołach ponadgimnazjalnych, dlatego podejmowane są takie działania, żeby w miarę 
możliwości starać się pozyskać uczniów spoza terenu powiatu. Stworzenie tych oddziałów 

dwujęzycznych daje szansę na to, że młodzież spoza terenu powiatu żagańskiego zainteresuje 

się tym typem szkoły. W sprawie Stowarzyszenia, jest to gimnazjum, więc tutaj Stowarzysze-

nie bezpośrednio współpracuje z Gminą Szprotawa i Gmina Szprotawa wydawała zezwolenie 

na funkcjonowanie tego typu szkoły.  

Starosta Henryk Janowicz: takie działania robione są po to, aby młodzież nie uciekała z po-

wiatu, bo niestety raz, że ich mało jest a dwa, że oferty innych powiatów placówek oświato-

wych w Żarach, Nowej Soli, Zielonej Górze zabierają nam tą młodzież. Róbmy wszystko, 

żeby wybierały nasze szkoły i żeby nasze szkoły były atrakcyjne. 

Radny Zbigniew Teler: to, co wiem to patrona szkoła nie zmienia, tylko do nazwy dochodzi 

dwujęzyczne gimnazjum. Ta sprawa była już wcześniej rozpatrywana, poprzednie Zarządy  

z tym się borykały. Jednak jestem spokojny i wierzę w to gorąco, że obecny Pan Starosta na 

pewno nie będzie podawał do Sądu Starostwa Powiatowego, żeby rozwiązywać Gimnazjum 

Dwujęzyczne, nie wracając do przeszłości. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 18 radnych. 

9. Odpowiedzi na interpelacje. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił o udzielenie odpowiedzi na złożone 

interpelacje. 

Starosta Henryk Janowicz: Radny Stefan Gołek otrzyma na piśmie odpowiedź na złożoną 
interpelację. Radny Zbigniew Białkowski otrzymał odpowiedź w pkt. 6.  

10. Informacje i oświadczenia. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił o zabranie głosu Radnego Leona Cuprycha. 

Radny Leon Cuprych: w imieniu rodziców mieszkańca powiatu żagańskiego, chłopak  

z Chotkowa 4,5 latek, który zachorował na białaczkę. Leczony jest w klinice we Wrocławiu  

i ze względu na długie i kosztowne leczenie, rodzice proszą o wsparcie finansowe  

i przekazanie 1% podatku na fundację z dopiskiem dla Jacka Cerankowskiego. W imieniu 

rodziców proszę o wsparcie tego leczenia. 

Radny Stefan Gołek: chciałem pogratulować Dyrektorowi Stebelskiemu, którego szkoła 

ogłoszona w rankingu perspektyw, została najlepszą szkołą zawodowym w powiecie. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik:  

- wpłynął wniosek o nadanie imienia Specjalnemu Ośrodkowi Szkolno Wychowawczemu  

w Żaganiu. Propozycja, aby ta placówka miała im. Janusza Korczaka. Pismo skierowałem 

do dalszego procedowania. 

- opinia Burmistrza Gminy Małomice, która jest przekładem na dobrą współpracę między 

jednostkami samorządu terytorialnego – Gmina Małomice, bezwzględnie popiera wniosek 

Starosty Żagańskiego w sprawie ubiegania się o dotację na realizację inwestycji pn. 

„Remont mostu drogowego wraz z przebudową drogi powiatowej Nr 1042F w m. Chichy. 

Uzasadnienie: obiekt ten łączy bezpośrednio Chichy, Janowiec i Małomice w ciągu drogi 

asfaltowej, zaś w szerszym ujęciu jest elementem komunikacji z Gminą Małomice do 

Gminy Szprotawa. Był wielokrotnie narażony na działania gwałtownych powodzi oraz stale 

odbiera bardzo duży zrzut wód powierzchniowych z obydwóch stron jezdni i poboczy, ze 

względu na jego lokalizację w dolinie Iławki. Potrzeba i celowość w/w inwestycji jest 
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uzasadniona licznymi wnioskami i interpelacjami mieszkańców, Radnych Miejskich i 

Powiatowych a także Rad Sołeckich Chich i Janowca. Po mostku odbywa się ruch pieszy, 

głównie dzieci, Szkoła Podstawowa w odległości 200 m, a także ruch kołowy bez 

ograniczeń tonażu. Podsumowując, w naszej opinii, most ten ma bardzo duże znaczenie 

strategiczne dla naszego środowiska i komunikacji. Natomiast ze względu na aktualny stan 

techniczny, jego remont jest nieodzowny.  

   Opinia podpisana przez Panią Burmistrz Małomic Małgorzatę Janinę Sendecką. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik wyznaczył Radnego Stefana Gołka oraz Radnego 

Jacka Grzelaka do zapoznania się z protokołem IV sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 30 

stycznia 2015 roku. 

11. Wnioski. 
Radni nie złożyli wniosków. 

12. Zamknięcie obrad IV sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 
            Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik o godz. 11

20 
ogłosił zamknięcie obrad IV sesji V 

kadencji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 30 stycznia 2015 roku. 

 

               Protokołowała  

           Henryka Świątek  
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